
سرویس سیاسی- اگرچه برخی از فعالان سیاسی به 
خصوص در جبهــه اصولگرایی از ماه ها قبل بر این گزاره 
تاکید داشــتند که نتیجه انتخابات در ایالات متحده آمریکا 
هیچ تاثیری در فضای سیاســی و انتخابــات ایران ندارد، 
شــاهدیم که پیروزی بایدن و روی کار آمدن دموکرات ها 
چطور در حال و هوای سیاست ورزی در ایران اثرگذاشته 
اســت. این طور که به نظر می رســد این بار هم »مذاکره« 
البتــه در چارچوب و برای احیای برجام به محور اصلی و 
یا حداقل یکی از محور های اصلی در انتخابات ریاســت 

جمهوری تبدیل خواهد شد. 
وجه تمایز این نقش محوری با آنچه در انتخابات های 
۹۶ و ۹۲ دیدیم، اما آن است که قرار نیست دوقطبی سازش 
و مقاومت تشــکیل شود و این بار رقابت بر سر این است 
که کدام جریان مذاکره کننده بهتری است. شاهد این مدعا 
اظهارات برخی اصولگرایان در روز های اخیر اســت. مثلا 
ســخنان حمیدرضا ترقی، عضو شــورای مرکزی حزب 
موئتلفه که پیش از همه به اهمیت ویژگی های مذاکره کننده 
اشاره کرد. مثال دیگر نیز حرف های دیروز مجتبی ذوالنوری 
نماینده نزدیک به پایداری اســت که قسم حضرت عباس 
می خورد کسی مخالف رفع تحریم نیست. بیان سخنانی از 
این دست در روز های گذشته کم نبوده و حاکی از آن است 
جریان اصولگرا نیز در شرایط کنونی اصل مذاکره برجامی و 

اهمیت احیای این توافق بین المللی را منکر نیست.
حال باید منتظر ماند و دید که کدام یک از دو جریان 

می توانند مــردم را متقاعد کنند که مذاکــره کننده بهتری 
هســتند. رقابت در این خصوص قطعــا دیدنی و جالب 
اســت، زیرا اصولگرایان با اشاره به سرنوشت برجام بعد از 
روی کار آمدن ترامپ، جریان رقیب را ناکام در این عرصه 
و وضعیت کنونی را ناشی از بی تدبیری آنان در امر مذاکره 
می دانند. جریان اصلاح طلب نیز با اشاره به پیش شرط های 
اصولگرایان و البته پیش شرط های طرف آمریکایی معتقد 
هســتند که اصولگرایان حتی اگر از مذاکره دم بزنند هم در 

عمل گامی برنخواهند داشت.
این در حالی است که بسیاری از کارشناسان و فعالان 
سیاســی نظر دیگری دارند. مثلا سید مصطفی هاشمی طبا 
فعال سیاسی اصلاح طلب بر این باور است که هیچ کدام از 

دو جریان در این زمینه موفق نخواهند بود. 
وی در این باره  گفت: »فکر نمی کنم هیچ جریانی به 
صورت صریح مذاکره مستقیم با امریکا را مطرح کند، چون 
هر دو در قالب برجام بحث می کنند. درباره انجام مذاکرات 
برجامــی، اما هر دو جریان اصلاح طلب و اصولگرا مدعی 
هستند. دیدیم که آقای ترقی گفت آن ها بد مذاکره می کنند، 

اما ما خوب مذاکره می کنیم«.
هاشمی طبا درباره اثرگذاری سخنان مبتنی بر مذاکره 
هــر کدام از جریان ها در دیــدگاه افکار عمومی نیز گفت: 
»بــه نظر من هیچ کدام موفــق نخواهند بود و مردم متقاعد 
نمی شــوند. گوش مردم به این حرف ها بدهکار نیســت. 
این ها حرف های خودشــان را می زنند و می روند. تکلیف 

انتخابات نیز روشن است، اگر همه شرکت کنند کاندیدای 
اصلاح طلبان پیروز می شود، اما اگر مثل انتخابات مجلسی 

یازدهم مشارکت کم باشد، اصولگر ها پیروز می شوند.«
هاشــمی طبا درباره اینکه به عهده گرفتن مذاکرات 
برجامی احتمالی توســط اصلاح طلبان یا اصولگرایان چه 
تاثیری در سرنوشــت مذاکره دارد، نیز گفت: »هیچ تاثیری 
ندارد که چه کسی مذاکره می کند. اصولگرا ها فعلا از شرط و 
شروط حرف می زنند، اما کسانی که این حرف ها را می زنند 
متوجه نیســتند که مذاکره یعنی چه. مذاکره یک بده بستان 
است. یعنی همین که وارد شده باید آمادگی بده بستان داشته 
باشی«. وی با اشاره به اینکه »هر تیم مذاکره کننده ای که وارد 
مذاکرات برجامی شود می خواهد که غائله را به نحوی ختم 
به خیر کند و به توافق برسد« گفت: »بنابراین الان می گویند 
که این شــرط را داریم و چنان می کنیم و ...، اما وقتی وارد 
فضای مذاکره شــوند، وضعیت فرق می کند و هر کسی که 
مسئول مذاکره باشد دنبال آن است به نتیجه برسد. الان همه 
به آمریکایی ها فحش می دهند، اما وقتی رو به روی چهارتا 
نماینده آمریکا بنشــینند حرف های دیگری می زنند، چون 
می داننــد که حرف های فعلی خریدار نــدارد و آنان را به 

نتیجه نمی رساند«.
این کارشناس مسائل سیاسی با تاکید بر اینکه »خیلی 
از حرف های فعلی در صورتی که سیاست های کلی کشور 
مبتنی بر مذاکره برجامی باشــد، کنار خواهد رفت« گفت: 
»این طور نیســت که طرف مقابل چوب خشــک باشد و 
هرچه ما گفتیم عمل کنند. مذاکره یک بده بســتان است و 

باید به تفاهم رسید«.
وی در پاسخ به پرســش دیگری مبنی بر اینکه »اگر 
مذاکره هم نمی تواند موجب افزایش مشــارکت شــده به 
انتخابات پیش رو شور بدهد، چه چیزی می تواند؟« گفت: 
»به نظر من هیچی. اصولگرا ها یک سری حرف ها می زنند و 
یک سری طرفدار هم دارند. الان هم، چون مشکلاتی وجود 
دارد و آن ها از موضع انتقاد وارد می شوند، دست بالا را دارند 
و گــروه طرفداران آنان به هرحال در انتخابات مشــارکت 
می کننــد. یعنی اگر هیچ حرفی هــم نزنند و برنامه ای هم 
نداشــته باشند با همین انتقادات از وضع موجود طرفداران 

خود را پای صندوق خواهند آورد. 
اصلاح طلبــان، اما هیچ جوری نمی تواند نظر مردم را 
جلب کنند. مگر آنکه یک برنامه درست حسابی تهیه کرده و 
صادقانه با مردم در میان بگذارند و تبعات آن را هم بگویند«. 
هاشــمی طبا تاکید کــرد: »معرفی یــک کاندیدای 
خــاص و راهکار هایی مثل مانور دادن بر مذاکره و معرفی 

چهره هایی مثل ظریف هم کاربرد ندارد«.

سرویس سیاسی-حسین دهقان در 
گفت وگویی رســما اعلام کاندیداتوری 
کــرد و از برنامه هــای انتخاباتــی خود 

صحبت کرد.
حســین دهقان، وزیر سابق دفاع و 
پشتیبانی نیروهای مســلح، رسما اعلام 

کاندیداتوری کرده است.
او در گفت وگویی ضمن تایید این 
خبــر درباره برنامه انتخاباتی خود گفت: 
بستر حضور همه کسانی که در موضع و 

عزم و اراده خدمت به این جامعه هستند 
را فراهم کنم.

دهقان تاکید کــرد که فصل جدال 
و مناقشــات سیاسی در کشور تمام شده 
اســت. فکر می کنم که جریان های به این 
عقلانیت رسیده اند که آنچه اهمیت دارد 
پیگیری خواسته های مردم است. اگر این 
عقلانیت شــکل بگیــرد می توانیم وارد 
یــک دوره جدید در عرصه سیاســی و 

حکمرانی شویم.

ســرویس سیاســی- معاون اول 
رییــس جمهوری در جلســه بررســی 
راهکارهای تامین واکســن کرونا تاکید 
کرد که تامین این واکســن مطالبه به حق 

مردم کشور است. 
اسحاق جهانگیری در این جلسه با 
تاکید بر اهمیت ســلامت مردم کشور و 
ضرورت تامین واکسن و داروهای مورد 
نیاز جامعه، گفت: تامین واکســن کرونا 
یک مطالبه به حق از سوی جامعه است و 
این حق مردم است که انتظار داشته باشند 
دولت تمام ظرفیت های موجود را برای 

تامین واکســن کرونا و ســایر داروهای 
مورد نیاز بکار گیرد.

معاون اول رییس جمهوری تصریح 
کرد: لازم است دستگاههای ذیربط تمام 
ظرفیــت و تلاش خــود را بکار گیرند تا 
ضمن سرعت بخشــیدن به روند تولید 
واکســن کرونا، اقدامــات لازم را برای 
نهایی شــدن قراردادهای پیش خرید این 
واکسن از سایر کشورها نیز انجام دهند.

جهانگیــری با بیان اینکه مردم باید 
اطمینان داشــته باشند که دولت پیگیری 
های لازم را برای تامین واکسن کرونا در 

دستور کار خود دارد، از وزارت بهداشت، 
درمان و آموزش پزشکی و وزارت امور 
خارجه خواســت، ضمن تــلاش برای 
فراهم کردن بســترهای لازم جهت تولید 
واکسن کرونا در داخل کشور، با جدیت 
نسبت به برنامه ریزی و تکمیل اقدامات 
صورت گرفته جهت خرید واکسن کرونا 

خارجی تلاش کنند.
در این جلسه که وزیر امور خارجه، 
رییس سازمان غذا و دارو و معاون ارزی 
بانــک مرکزی نیز حضور داشــت، دکتر 
نمکی وزیر بهداشــت، درمان و آموزش 

پزشــکی گزارشــی از اقدامات صورت 
گرفتــه برای تولید واکســن کرونا و نیز 
پیش خرید این واکســن از کشــورهای 
دیگر ارائه کرد. وزیر بهداشــت، درمان 
و آموزش پزشــکی همچنین با اشاره به 
تلاش های گســترده گروههای مختلف 
و شــرکت های دانش بنیــان برای تولید 
واکســن کرونا در داخل کشور، گفت: از 
میان شــرکت های دانش بنیان، ۴ شرکت 
پیشــتاز هســتند و یکی از این شــرکتها 
مجوز مطالعه فاز انســانی واکسن کرونا 

را دریافت کرده است.

وانت های داخلی 

۱۵ درصد 

مرغ پنج نرخی 

قاعده سیاسی

بودجه

در اختیار سوداگران 

نادرست است

چند بار 

واکنش فرمانده 

با توجه به اینکه در سال های اخیر تولید وانت در شرکت های خودروسازی، تیراژ 
بالایی را به خود اختصاص داده اما بررســی شــرکت بازرســی کیفیت و استاندارد ایران 
)ISQI( در مورد کیفیت وانت های تولیدیدر مهر ۹۹ نشان داده که کیفیت این خودروها 
چندان مطلوب نیست، به طوری که بر اساس ارزیابی صورت گرفته، پنج وانت موفق به 

اخذ سه ستاره کیفی و یک مدل وانت هم موفق به گرفتن دو ستاره کیفی شده اند.

بر اساس اعلام استانداری تهران، تاکنون ۱۵ درصد کارمندان دولت در استان تهران 
مبتلا به ویروس کرونا شــده اند. غلام رضا عباس پاشــا، معاون استانداری تهران در این 
زمینه گفت: در اداره کل آموزش و پرورش شهرســتان های اســتان تهران به دلیل رعایت 
پروتکل های بهداشتی فردی و سازمانی منجر به این شد که فقط یک درصد از کارکنان این 
اداره کل به کرونا مبتلا شوند. با توجه به این که در محل استانداری تهران، مدیران و کارمندان 
دستگاه های اجرایی برای پیگیری کارهای اداری در رفت و آمد هستند، ۲۰ درصد کارمندان 

استانداری نیز به کرونا مبتلا شدند.

در شــرایطی که قیمت مرغ افســار گسیخته در بازار بالا رفته، قیمت آن نیز ۵ نرخی 
شده است و شاهد اعلام قیمت های متفاوتی برای این محصول توسط مسئولان مختلف و 
واحدهای صنفی هستیم .مرغ ۱۵ هزار تومانی همان مرغ منجمد تنظیم بازاری است. اخیرا 
شرکت پشتیبانی امور دام اقدام به فروش مرغ گرم با قیمت ۱۸۵۰۰ تومان در میادین میوه 
و تره بار می کند که حتی پایین تر از نرخ مصوب کارگروه تنظیم بازار است. مرغ ۲۰۴۰۰ 
تومانی همان قیمت مصوب مرغ اســت که کارگره تنظیم بازار برای فروش مرغ در بازار 
توسط مرغ فروشی ها تعیین کرده است. قیمت ۲۳ هزار و ۵۰۰ تا ۲۴ هزار تومانی قیمتی 
اســت که فراهانی رئیس اتاق اصناف تهران برای مرغ گرم اعلام کرده و فروش بالاتر از 
این نرخ را تخلف دانسته است. مرغ بازار آزاد ۳۴.۵ تا ۴۰ هزار تومانی که مردم با این نرخ 
مرغ کاملا آشنا هستند، زیرا بیشتر میزانی که در بازار عرضه می شود، به همین نرخ است.

عباس عبدی در روزنامه اعتماد نوشــت: این روزها شــاهد هســتیم که به علت 
بروز مشــکلات، هنگامی که مسئولان مورد سوال واقع می شوند، برای توجیه عملکرد 
خودشــان می گویند که مشــکلات از فلان جا و یا بهمان شخص است و ربطی به آنان 
نــدارد. نمی توان موفقیت را مصادره کرد، ولی شکســت را به زمین دیگران انداخت. 
اگر قرار باشــد که همه متغیرهای موثر بر وضع کشــور خارج از اراده و برنامه ما و در 
بهترین حالت خود شوند، تا وضع کشور خوب شود و ما به آن افتخار کنیم، دیگر چه 
نیازی به وجود ما است؟ کسی که غنیمت می برد، باید غرامت بپردازد. کسانی که بهبود 
شــاخص ها را به حساب خود می گذارند، مسئولیت بدتر شدن آنها را نیز باید بپذیرند. 

این یک قاعده سیاسی است.

روزنامه همشــهری در یادداشتی نوشت:چه بودجه کشور را سند دخل و خرج 
دولت به عنوان نمادی از دستگاه های بودجه بگیر در قوای سه گانه و فراتر از آن بدانیم، 
و چه چوب ادب سیاستمداران یا آیینه آمال و رؤیای آنها به ویژه نمایندگان و دولتمردان، 
برای مردم مهم این اســت که اعــداد و ارقام و احکام بودجه در نهایت چه تأثیری بر 
زندگی و کسب و کار آنها دارد؟ وقتی دولت هزینه می کند و درآمد ندارد، یعنی اینکه 
بدهکار است و از جایی مثل بانک مرکزی، صندوق توسعه ملی یا مردم قرض می گیرد. 
قرض گرفتن دولت از بانک مرکزی یا صندوق توسعه ملی بدترین، بی کیفیت ترین، 
پرهزینه ترین و دردسرسازترین نوع استقراض است که هزینه آن را همه مردم در قالب 
تورم می دهند. این یک مالیات پنهانی اســت که دولت از مردم می گیرد و البته ســهم 
اقشــار ضعیف و متوســط از مالیاتی که در قالب تورم از مردم گرفته می شود، بیشتر از 

اقشار با درآمد بالا و ثروتمند است.

ســید فرزاد طلاکش دبیر انجمن ملی طیور ایران گفت: طبق آمار رسمی سامانه 
جامع تجارت و گمرک جمهوری اسلامی تا سی ام آبان ماه امسال نزدیک ۸.۶ میلیون 
تن ذرت، کنجاله ســویا و دانه های روغنی وارد کشــور شده که بیش از نیمی از آن در 
اختیار سوداگران قرار دارد. تاکنون ۵۰ درصد ذرت و ۳۰ درصد کنجاله سویا از طریق 
سامانه بازارگاه و با نرخ مصوب به دست مرغداران رسیده و بدیهی است در شرایطی 
که هیچ مرغی در حال پرورش گرســنه نمانده، بقیه نهاده ها در اختیار سوداگران قرار 
گرفته است.ســوداگران این بازار که نهایت بهره برداری را از شرایط موجود کرده اند، 
این اقلام را تا پنج برابر قیمت می فروشند که همین امر موجب شده مرغداران گوشتی 
دیگر توان ادامه کار نداشته باشند و از چرخه تولید خارج شوند.با عدم توازن عرضه و 
تقاضای ایجاد شده در بازار و گران تمام شدن تولید مرغ در مرغداری هایی که ناگزیر 
از ادامه فعالیت بوده اند، امروز شاهد نابسامانی در تولید و عرضه مرغ در بازار هستیم.

در پی درخواســت کمیته اطلاع رســانی ســتاد ملی کرونا برای پاسخ به برخی 
شبهات مطرح در فصای مجازی، وزیر بهداشت در نامه ای به این شبهات، پاسخ داد. 
در پاســخ مکتوب وزیر بهداشت ضمن رد ادعاهای آقای احمدی نژاد به وجود یک 
تیم کارشناسی مجرب برای تامین دارو، تست های مورد نیاز و مراحل فنی و قانونی 
واکســن در وزارت بهداشــت و ستاد ملی کرونا اشاره کرده و تاکید داشته که با وجود 
تحریم ها در هر کشوری، اگر دارویی برای بیماری کرونا مفید بوده و تست های علمی 
و بالینی موثر داشــته، برای تهیه آن اقدام کردیم. همچنین در این نامه با اشاره به اینکه 
ارتباط ایران با ســایر کشــورهای در حال تولید واکسن یا داروی موثر علیه کرونا، از 
طریق سازمان های بین المللی است، تاکید شده  است: تا امروز هیچ دارویی بدون آنکه 
در کشورهای امریکایی، اروپایی و آسیایی مصرف شده باشد، برای بیماران کرونایی 
مصرف و تجویز نشده است. ضمن آنکه هیچ وجهی برای این موارد نیز به هیچ کسی 
پرداخت نشده است.وزیر بهداشت در نامه خود خطاب به رییس کمیته اطلاع رسانی 
ستاد ملی کرونا تاکید کرده: با وجود پیگیری ادعاهای مطرح در مصاحبه مذکور تا این 

لحظه نامبرده هیچ سندی برای ادعاهای خود ارائه نکرده است.

مصطفی کواکبیان در واکنش به عکس روزنامه تهران تایمز از میرحسین موسوی 
اظهار داشــت: شــاید تا حالا هفت هشت بار از مقام معظم رهبری در خصوص رفع 
حصر محصورین درخواســت کرده ام. دو بار در تلویزیون و دو بار در مجلس هشتم 
گفتم. یک بار در بحث بودجه بود که شنیده بودیم آقای کروبی اعتصاب غذا کرده و 
همان موقع از وزیر بهداشت آقای دکتر هاشمی و وزیر اطلاعات خواهش کردیم که 
به آنجا بروند و خیلی هم تأثیرگذار بود. البته تلویزیون پخش مستقیم را قطع کرد. سه 
چهار بار هم در مجلس دهم این موضوع را گفتم. دبیرکل حزب مردم ســالاری تأکید 
کرد: واقعا باز هم می خواهم خواهش کنم، دیگر بس است؛ ۱۰ سال شد. به خصوص 
که اینها بیماری های زمینه ای هم دارند و هم آقای کروبی چند بار بیماری داشــته و 
هم آقای موســوی بیماری داشــته است. اگر ممکن است این کار زودتر انجام شود و 
شاید یک تأثیر روانی در افکار عمومی برای دلگرمی بیشتر آحاد مردم و تقویت اعتماد 
عمومی حاصل شود. بماند که این کار را نمی کنند، بعد یک روزنامه وابسته به سازمان 
تبلیغات عکس آقای موسوی را با ترامپ مونتاژ می کند که اگر او ادعای تقلب کرده 
این هم ادعای تقلب کرده است. بحث این است که خیلی تفاوت دارد و واقعا قیاس 

مع الفارق است. اتفاقا اگر بخواهیم قیاس کنیم باید دیگران را قیاس کنیم.

فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی: شرف، کرامت، جوانمردی، غیرت، 
ایثار، محبت و جمال بسیج امروز ماست. هم جلال الهی دارند و در مقابل دشمن شوکت 
الهی دارند، در مقابل مستکبران عظمت الهی دارند. در مقابل ستمکاران، قلب هایشان 
به ذکر الهی آرام است. سلامی تصریح کرد: آن ها از هیچ دشمنی نمی ترسند و در عین 
حال جمال رحمت و محبت هستند. زینت یافته به پاکی و طهارتند، اهل ایثارند و این 
رخساره معنوی بسیج ماست. دشمن از اینکه به فیزیک نظام ما ضربه بزند ناامید است و 
اعراض کرده است. وی خاطرنشان کرد: جنگ نظامی از گزینه های دشمن خارج شده و 
این ها واقعیت است. دشمن روح معنابخش نظام ما، مردم و دین مردم فرهنگ، معیشت 
و سلامت ما را هدف قرار داده است. فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی اضافه 
کرد: بسیج در عرصه ایستاده است تا از این ارزش های والای ملت تحت فرمان رهبر 
دفاع کند و این دفاع امروز برجسته ترین فراز تاریخ مقاومت ماست که در جریان است.

اخبار ویژه ...

حسین دهقان هم رسما اعلام 
کاندیداتور کرد 

جهانگیری معاون اول رییس جمهور: 

تامین واکسن کرونا مطالبه به حق مردم کشور است

سیاسی

مذاکره یک بده بستان است و باید 
به تفاهم رسید

هاشمی طبا گفت: هیچ فرقی ندارد که چه کسی مذاکره می کند. اصولگرا ها فعلا از شرط و شروط حرف می زنند، اما متوجه نیستند که مذاکره یعنی چه.
 مذاکره یک بده بستان است.

هاشمی طبا:
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ســرویس سیاســی- عضو شورای 
مرکزی حــزب اعتماد ملی بیان کرد: آنها که 
منتقــد ظریف هســتند و او را نابلد در حوزه 
مذاکــرات می خوانند، فکر مــی کنند مردم 
حافظه شــان را از دســت داده انــد و دوره 
مذاکرات آقای احمدی نــژاد و جلیلی را از 
یاد برده اند. این افراد بدانند مردم آن دوران را 
فراموش نکرده اند و می دانند ظریف مذاکره 
کننده خوبی است که به برد-برد فکر می کند.
اصولگرایان منتقد دولت هیچ فرصتی را 
برای به چالش کشــیدن برجام از دست نداده 
انــد اما امروز آنها نگاه دیگری درباره مذاکره 
دارند. این گروه مدعی هســتند »دولت روحانی همه امتیازها را به طرف مقابل داد و در 
عوض هیچ گرفت؛ اگر بناســت دور جدیدی از مذاکرات شــکل بگیرد باید کار دست 
اصولگرایان باشــد چون آنها می دانند چه طور با طرف مقابل مذاکره کنند که هم امتیاز 

بگیرند و هم تضمین«
محمدرضا خباز درباره مقایسه قدرت مذاکره اصولگرایان و اصلاح طلبان گفت: 
مذاکره بده بستان است یعنی این طور نیست که هرچه ما بگوییم، باید همان شود. بنابراین 
تیم مذاکره کننده باید افراد عاقلی باشند که وقتی پشت میز مذاکره قرار می گیرند با نگاه 

به تأمین منافع ملی، بر مبنای اصول دیپلماتیک راه های رسیدن به توافق را پیدا کنند.
وی افزود: کاری به مغرضین ندارم امروز همه کسانی که منصف هستند می گویند 
»در دوره ای که آقای دکتر حســن روحانی دبیر شــورای عالی امنیت ملی بود، بهترین 
مذاکــره کننده بــود«. آقای دکتر علی لاریجانی مدتی دبیر شــورای عالی امنیت ملی و 
مســئول تیم مذاکره کننده ایران بود، او صریحا اعلام کرد »بهترین ایام مذاکره و بهترین 
زمــان امتیازگیری مربوط به دوره ای بود که آقای روحانی دبیری شــورای عالی امنیت 

ملی را برعهده داشت«.
این فعال سیاسی اصلاح طلب تأکید کرد: آنها که می گویند »دولت آقای روحانی 
مذاکره بلد نیســت و ما مذاکره بلدیم«، حرف شــان غیرمنصفانه و غیرمنطقی است. در 
دوره ای آقای جلیلی مســئول تیم مذاکره بود و ما حتی یک قدم هم به جلو برنداشــتیم 
چــون آقای جلیلی فقط مذاکره برای مذاکره انجام می داد. در واقع جلســه ای با طرف 
مقابل می گذاشــتند اما چون راه مذاکره را بلد نبودند و علم و تجربه مذاکره را نداشتند، 

هر بار هزینه جدیدی را به مردم ایران تحمیل می کردند.
وی ظریف را عالم علم مذاکره خواند و ادامه داد: ظریف سال ها نماینده ایران در 
سازمان ملل متحد بود، او در مذاکرات برجامی نشان داد که می تواند با ۶ کشور بزرگ دنیا 
که پشت هر کدام شان یک تیم صدنفره کارشناسی خُبره بود مذاکره کند و در نهایت آنها 
حق مسلم ملت ایران برای بهره مندی از انرژی صلح آمیز هسته ای را به رسمیت بشناسند.
عضو شــورای مرکزی حزب اعتماد ملی بیان کرد: آنها که منتقد ظریف هســتند و 
او را نابلد در حوزه مذاکرات می خوانند، فکر می کنند مردم حافظه شــان را از دســت 
داده انــد و دوره مذاکــرات آقای احمدی نژاد و جلیلی را از یاد برده اند. این افراد بدانند 
مردم آن دوران را فراموش نکرده اند و می دانند ظریف مذاکره کننده خوبی اســت که 

به برد-برد فکر می کند.
خباز افزود: ظریف همه راه روها سازمان ملل را بلد است، ارتباطات دیپلماتیک دارد 
و در تجربه هم توان خود را در حوزه مذاکره نشان داد. رهبری هم درباره او فرمودند »تیم 
مذاکره کننده تلاش ۲ ساله مجاهدانه داشتند«. پس اگر قرار است مذاکره ای اتفاق بیفتد 
باید در همین دولت انجام شود چون این دولت اقدام اولیه را انجام داد اما ترامپ زیر میز 
زد. حالا مذاکره باید از اول شــروع شــود، دولت کنونی با انجام مذاکرات اولیه می تواند 

راه را برای دولت بعد مسطح کند و ناهمواری ها را از پیش روی بردارد.

سرویس سیاســی- آلبــرت بغزیان، 
کارشــناس مســائل اقتصادی در واکنش به 
وضعیت اقتصادی و روند افزایشی قیمت ها 
گفت: من فکر نمی کنم که بروز این وضعیت 
ناآگاهانه باشد. این وضعیت آگاهانه صورت 

می گیرد.
وضعیت اقتصادی کشــور روز به روز 
بدتر شــده و معیشــت مردم سخت تر تامین 
می شــود. مرغ سی و پنج، شش هزار تومانی 
تنهــا یک مورد از آن اســت کــه این روز ها 
مورد توجه قرار گرفته و ســفره مردم هر روز 
کوچک تر می شود. ادامه این وضعیت هزاران 
ســوال بی جواب در ذهن مردم باقی گذاشــته و مدام از خود می پرســند که پس دولت 
کجاست؟ آیا مدیریت کشور و کنترل اوضاع اقتصادی از جمله وظایف دولتی که از مردم 
رای گرفته نیست؟ کدام سیاست ها، ضعف ها و ناکارآمدی ها موجب بروز این وضعیت 

شد و کدام قهرمان قرار است آنان از این اوضاع نجات دهد؟
آلبرت بغزیان، اقتصاددان مهم ترین ضعف دولت در مدیریت اقتصاد را »بی اعتنایی 
به افزایش قیمت ها« دانســت و تاکید کرد: »دولت نباید اجازه می داد قیمت ها به قدری 
افزایش پیدا کند که داد مردم درآید و بعد به فکر کنترل آن افتد. ساده ترین مثال آن همین 
وضعیت قیمت مرغ است. دولت که می داند این قوت مردم است و در مسیر افزای قیمت 
قرار گرفته پس باید خیلی پیش از آنکه به اینجا برســد، مســاله را مدیریت کند. من اسم 

این رویکرد فقط می توانم بی اعتنایی بگذارم«.
وی در پاســخ به اینکه آیا دولت قادر به مدیریت مســائل اقتصادی بوده و نکرده 
اســت؟ گفت: »بله، به نظر من در همه موارد دولت می توانســت مدیریت کند و نکرد. 
درست است که بحث تحریم و افزایش نرخ ارز را داریم، اما بانک مرکزی هم در تعیین 
نرخ ارز دخیل است. بانک مرکزی هم نسبت به این موضوع بی اعتنا بوده است. چطور 
تا پارسال ارز را حدود ۱۰، ۱۱ هزار تومان نگه داشته بودیم. چه اتفاقی افتاد؟ تحریم های 
خیلی ســنگین تر شــد؟ یا اینکه بانک مرکزی مدیریت را رها کرد؟ اخیرا هم که نرخ ارز 
کاهشی شد، جلو آن را گرفتند و اجازه ندادند که از ۲۲، ۲۳ هزار تومان پایین تر بیاید و 

دوباره به ۲۵ هزار تومان برگشت«.
بغزیــان تاکیــد کرد: »من فکر نمی کنم که بروز این وضعیت ناآگاهانه باشــد. این 

وضعیت آگاهانه صورت می گیرد«.
این اســتاد دانشگاه در پاسخ به اینکه هدف دولت از ایجاد این وضعیت اقتصادی 
چیست؟ گفت: »نمی دانم. این را باید خودشان بگویند. البته اول باید به گردن بگیرند و 
بعد به این ســوال پاسخ دهند. معمولا می گویند که بازار نرخ گذاشته است. در صورتی 
که اگر بازار نرخ را تعیین می کند، باید بپرسیم که بانک مرکزی چه کاره است؟ مثل این 
است که خودروساز بگوید، بازار قیمت پراید را تعیین می کند. درحالی که وقتی به این 
شــکل عرضه می کند، تحویل می دهند و دنبال افزایش قیمت هســتند، معلوم است که 

بازار هم تاثیر می گیرد«.
این کارشــناس مسائل اقتصاد همچنین گفت: »من معتقدم که بازار در بخش ارز، 
خودرو، کالا های اساســی مثل برنج، مرغ و ... قابل مدیریت بود و دولت می توانســت 
بــه جــای ابراز همدردی و وعده مدیریت دادن، ورود کرده و قیمت ها را کنترل می کرد. 
اصــلا نیازی به صرف این همه زمان بود بــه خصوص در بحث نظارت بر قیمت هایی 

که اعلام می شود«.
وی در پاســخ به پرسش دیگری مبنی بر اینکه ادامه رویه فعلی دولت در مدیریت 
مســاله اقتصادی کار را به کجا می رســاند؟ گفت: »آثار آن از نظر مصرف کننده کاهش 
مصرف کالا است. از نظر اجتماعی نیز بی اعتمادی به دولت است. مردم می گویند وقتی 
دولت نتوانســته قمیت مرغ را ســاماندهی کند چطور می خواهد که اقتصاد کل کشور 
را مدیریت کند. به اضافه اینکه ســبب می شــود مردم دنبال قهرمانی بگردند که بیاید و 

مسائل را حل کند«.
بغزیان با اشــاره به اینکه »به نظر نمی رسد دولت سمت مردم باشد« گفت: »دولت 
نمی داند و متوجه نیست که این افزایش قیمت کالا های اساسی چه تبعاتی دارد. در نظر 
گرفتن دلار با آن نرخ در بودجه سال بعد نیز نشان می دهد که همچنان با افزایش قیمت 

کالا های اساسی مواجه خواهیم بود«.

خباز عضو شورای مرکزی حزب اعتماد ملی:

اگر قرار به مذاکره باشد همین 
دولت باید آن را انجام دهد

بغزیان کارشناس مسائل اقتصادی: 

دولتی که قیمت مرغ  و تخم مرغ 
را نمی تواند کنترل کند، اقتصاد را 

چطور مدیریت می کند

بدینوســیله از کلیه شــرکاء محترم دعوت بعمل می آید تا در جلسه مجمع 
عمومی فوق العاده شرکت که در تاریخ 99/09/19 در ساعت 10:00صبح در 
محل دفتر به نشــانی کیش – فازc -دفتر مجتمع ایرانیان کیش به کد پستی 

7941666508   برگزار می گردد حضور بهم رسانند.
دستور جلسه 

هیئت مدیره 1- افزایش سرمایه 

آگهی مجمع عمومی فوق العاده شرکت املاک ایرانیان 
متین کیش) با مسئولیت محدود(

به شماره ثبت 8904 و شناسه ملی 10980195590


